
 
 

Ny formand, nyt sted og professionsfagligt fokus 

Af Vibeke Sørensen, kommunikationsmedarbejder BUPL Århus 

På dette års generalforsamling var stemningen præget af 
fællesskab og sammenhold. Det føltes som om, vi alle var 
glade for at være bragt tilbage til uddannelsesrødderne. I 
idrætshallen med de gule vægge; sammen med 300 andre, 
der også engang drømte om at blive pædagog; og blev det. 

Vi kom vidt omkring 

Når medlemmerne tog ordet, under beretning og fremtidigt 
arbejde, kom vi vidt omkring.  
På generalforsamlingen kan alle medlemmer tage ordet og 
tale direkte til deltagerne - pædagoger og ledere og de valgte, 
der til dagligt arbejder på BUPL Århus-kontoret.  
Én mente at BUPL havde alt for lidt opmærksomhed på krigen 
i Gaza, en anden talte om bogen ”Varme hænder” og en tredje talte varmt for, at medlemmer bør kende 
godt til Pædagogernes Pension, PBU. Nogle stykker gav udtryk for, at de var stærkt utilfredse med 
inklusions- og handicapaftalen, som BUPL Århus havde indgået med Aarhus Kommune. Endelig så var 
der også professionsfaglige indlæg om, hvorfor det er vigtigt at være opmærksom på, at sproget, og den 
måde man omtaler sit eget fag er vigtigt, samt om hvor vigtigt det er at holde fast i den faglige stolthed og 
pædagogikkens vigtige betydning i børn og unges liv.  
Alle kommentarer og mærkninger til både beretningen og fremtidigt arbejde, tager bestyrelsen nu med i 
det videre arbejde med det politiske, det professionsfaglige og sammenholdet i BUPL Århus.  
Du kan læse det fremtidige arbejde her. 

Bestyrelsen 

Deltagerne på generalforsamlingen valgte en ny bestyrelse på 17 medlemmer. Der var 14 der ønskede at 
genopstille og blev valgt for en ny 2-årig periode, men også 3 nye medlemmer og 2 suppleanter blev valgt 
til bestyrelsen. Alle medlemmer er meget velkomne til at hive fat i bestyrelsesmedlemmerne, når der sker 
noget, som du som medlem, synes bestyrelsen burde arbejde med. Find din nye bestyrelse her 

Formandsskifte 

BUPL Århus´ forkvinde gennem mange år, Marianne Gilbert Nielsen, 
havde valgt ikke at genopstille som formand. Forsamlingen takkede 
Marianne for hendes indsats med en langvarig, taktfast klapsalve. Line K. 
Møller, som har været faglig sekretær en del år i BUPL Århus, stillede op 
som formand og blev valgt med stor opbakning fra de fremmødte 
medlemmer. 

En god nyhed 

Bestyrelsen og tillidsrepræsentanterne arbejder med at gøre 
fagforeningen så relevant for pædagogerne i Aarhus, at de vælger at blive 
medlem i BUPL Århus. Det arbejde har båret frugt i år, da hele 93,1 % af 
pædagogerne i Aarhus er medlem. Det er den højeste 
organisationsprocent i BUPL. Tak fordi i værner om sammenholdet og 
fællesskabet! En anden god nyhed, som varmer, var at selvom over 60 tilmeldte ikke dukkede op, så gik 
maden ikke til spilde. Det blev nemlig kørt af sted til de hjemløse, kort efter det var taget af bordet! 

 

Line K. Møller (på talerstolen til 
generalforsamlingen). Line blev 
valgt til formand for BUPL Århus. 

300 deltagere på årets generalforsamling. Man 
kunne mærke fællesskabet og hyggen på trods af, 
at det skinner igennem at aftenen foregik i en sal, 
der normalt bruges som idrætshal på VIA. 


